

中國县情大全

ENCYCLOPAEDIA OF CHINESE COUNTIES

中华人民共和国民政部 编
中华人民共和国建设部

西南卷

VOL. SOUTHWEST CHINA



中国社会科学出版社

中国县情大全

ENCYCLOPAEDIA OF CHINESE COUNTIES

中华人民共和国民政部 编
中华人民共和国建设部

西南卷

VOL. SOUTHWEST CHINA

中国社会出版社

1993年 北京

京新登字 022 号

中 国 县 情 大 全
ENCYCLOPAEDIA OF CHINESE COUNTIES

中华人民共和国民政部
中华人民共和国建设部 编

西 南 卷
VOL. SOUTHWEST CHINA

*

中国社会出版社出版发行
北京西城区西皇城根南街9号 邮政编码 100032
1201印刷厂印刷

*

开本: 787×1092毫米1/16 印张: 101 字数: 3636千字
1993年10月第一版 1993年10月第一次印刷
印数: 1—8,000册 定价: 每套6册600元
ISBN7-80088-206-3/Z·21

《中国县情大全》总编委会

主任委员：

崔乃夫 民政部部长

副主任委员：

周干峙	建设部副部长
黄超	北京市副市长
宋平顺	天津市副市长
张润身	河北省副省长
郭裕怀	山西省副省长
乃登	内蒙古自治区主席助理
陈素芝	辽宁省副省长
张岳琦	吉林省副省长
杜显忠	黑龙江省副省长
庄晓天	上海市副市长
凌启鸿	江苏省副省长
许行贯	浙江省副省长
邵明	安徽省副省长
苏昌培	福建省副省长
舒圣佑	江西省副省长
高昌礼	中共山东省省委副书记
胡悌云	河南省副省长
李大强	湖北省副省长
董志文	湖南省副省长
凌伯棠	广东省副省长
韦继松	广西壮族自治区副主席
王越丰	海南省副省长
罗通达	四川省副省长
张树魁	贵州省副省长
赵廷光	云南省副省长
毛如柏	西藏自治区副主席
徐山林	陕西省副省长
穆永吉	甘肃省副省长
喇秉礼	青海省副省长
李成玉	宁夏回族自治区副主席
克尤木·巴吾东	新疆维吾尔自治区副主席

委员：

陈一夫 北京市政府研究室副主任

王 涛	天津市民政局副局长
张保恒	河北省民政厅厅长
王宝库	山西省地名委员会办公室主任
刘晓旺	内蒙古自治区民政厅厅长
王浴曦	辽宁省民政厅副厅长
冯明芳	吉林省民政厅副厅长
杜临涛	黑龙江省民政厅副厅长
胡正昌	上海市政府副秘书长
侍云诗	江苏省民政厅厅长
汪曦光	浙江省政府秘书长
陈者香	安徽省政府副秘书长
张振郎	福建省民政厅厅长
王 飏	江西省政府副秘书长
胡玉亮	山东省政府副秘书长
李至兴	河南省政府副秘书长
张志雄	湖北省民政厅副厅长
沈国凡	湖南省政府办公厅副主任
李纯昆	广东省民政厅厅长
郝子木	广西壮族自治区民政厅副厅长级巡视员
孙利军	海南省政府副秘书长
雷喻义	四川省政府副秘书长
高 星	贵州省政府副秘书长
吴光范	云南省政府秘书长
赵连缙	西藏自治区政府副秘书长
陆耀富	陕西省地名委员会秘书长
胡培玉	甘肃省民政厅副厅长
李 庆	青海省政府副秘书长
虎维新	宁夏回族自治区政府副秘书长
阿培志·热合买提	新疆维吾尔自治区民政厅厅长

主 编:

张文范 民政部行政区划和地名管理司司长、中国行政区划研究会副理事长兼秘书长

副 主 编:

黄明鲁 中国社会出版社副社长
 浦善新 中国行政区划研究会副秘书长
 暴玉林 中国城市科学研究会办公室副主任

《中国县情大全》总编委会编辑部

主 任：浦善新

副 主 任：暴玉林 吴宜倜 邱连璋

成 员：巩志斋 朱 青 朱昌春 刘 明 李 炜
金 星 庞森权 雷靖霄 穆瑞明 翟宝辉

责任编辑：邱连璋

责任校对：汤小平

英文翻译：周翠兰

封面设计：吴寿松

编 务：贾 勳

内 容 简 介

《中国县情大全》是由中华人民共和国民政部和建设部联合30个省、自治区、直辖市(不包括台湾省)共同编纂的一部恢宏巨著,是我国有史以来第一部全面、系统地展示中国大陆近2200个县级行政区(不包括市辖区)综合情况的大型工具书,也是第一部由官方修订出版的具有地方志总库性质的国情咨文参考文献。

中国的县制始于春秋,至今已有2600多年的历史,自秦王朝基本定型后,一直为我国的基本行政区。我国现有近2200个县(县级市),面积占全国国土面积的90%以上,人口占全国总人口的70%以上,工农业总产值占全国工农业总产值的45%左右。这些县级行政区作为社会主义中国行政管理和组织经济活动的基本地域单元,是经济生活、社会生活、文化生活的支撑点,在国民经济、社会政治、文化艺术诸方面中处于承上启下的关键地位,对沟通城乡交流、推动农村经济发展、促进工业化进程起着极为重要的作用。可以说,县级行政区的稳定与发展,是国家政治稳定、社会进步、经济繁荣的基础,对于国家的长治久安有着不可低估的作用。但是,由于种种原因,迄今尚无一部系统、全面地反映我国县情的丛书,这种状况很难满足上自中央领导下至地方广大干部群众了解、掌握县级行政区总体情况的迫切需要。为此,民政部、建设部联合编纂出版了这套《中国县情大全》。

《中国县情大全》采用工具书辞条类目式编纂,每个县级行政区作为一个辞条,主要内容共五部分:一,政区概况——地理位置、政区沿革、政区划分、人口面积等;二,自然地理条件——地形地貌、气候、水文、自然资源、自然灾害等;三,经济发展概况——农业、工业、交通运输、邮政电信、商业外贸、旅游、财政金融、土特产品等;四,社会发展概况——文化艺术、少数民族风情、教育、科技、医疗卫生、广播电视、体育、社会保障等;五,主要城镇介绍,重点介绍各个镇城市建设方面的情况,包括地理位置、面积、人口、城市道路、给排水、供电、供热、邮电等公用设施和住宅、园林绿化、环保等。

《中国县情大全》共收录截至1990年年底的2182个县级行政区,包括1723个县、121个自治县、51个旗、3个自治旗、3个特区、1个工农区、1个林区、279个县级市,不包括651个市辖区,按中华人民共和国行政区划的排列顺序进行编排。每个县级行政区约10000字,加上省(自治区、直辖市)概况,共约2200万字。全书分为6卷:华北卷包括北京、天津、河北、山西、内蒙古5个省、自治区、直辖市的243个县、6个自治县、51个旗、3个自治旗、33个县级市,共336个县级行政区。东北卷包括辽宁、吉林、黑龙江3个省的103个县、14个自治县、37个县级市,共154个县级行政区。华东卷包括上海、江苏、浙江、安徽、福建、江西、山东7个省、直辖市的376个县、1个自治县、83个县级市,共459个县级行政区。中南卷包括河南、湖北、湖南、广东、广西、海南6个省、自治区的366个县、32个自治县、1个林区、63个县级市,共462个县级行政区。西南卷包括四川、贵州、云南、西藏4个省、自治区的380个县、48个自治县、1个工农区、3个特区、29个县级市,共461个县级行政区。西北卷包括陕西、甘肃、青海、宁夏、新疆5个省、自治区的256个县、20个自治县、34个县级市,共310个县级行政区。

《中国县情大全》涉及政治、经济、社会、自然条件等各个方面,是一项综合性很强的文化系统工程,加强领导、精心组织是本书能顺利出版的关键。为此,专门成立了《中国县情大全》总编委会,由民政部崔乃夫部长任主任委员,建设部和各省、自治区、直辖市的主管副部长、副省长、副主席、副市长任副主任委员,各省、自治区、直辖市直接主持这项工作的领导任委员。总编委会下设编辑部,由中国行政区划研究会、中国城市科学研究会和中国社会出版社组成,具体负责《中国县情大全》的日常工作。各省、自治区、直辖市都成立了《中国县情大全》编委会,很多地级行政区亦成立了相应的班子,各县级单位都有一名主要领导负责,指定专人撰写。

为使《中国县情大全》尽快问世,民政部、建设部的主要领导同志亲自组织、指导了这套巨型工具

书的编纂工作,省、地、县各级有关负责同志也直接参与并领导了本书的编撰和审稿工作,在社会各界的鼎力支持和大力协助下,经过大批专家学者的通力合作,以及数以千计的编写人员的辛勤耕耘,终于在较短的时间内完成了这套涵概古今、包容县情各个方面、贯通自然科学和社会科学的皇皇大典,为祖国浩如烟海的史志遗产又增添了一份宝贵的文化财富,并被列入“八五”国家新闻出版的重点工程。

《中国县情大全》与一般的工具书相比,有如下几个特点:一是参加人数多,据初步估计,直接参与本书撰稿、审稿、编辑、出版工作的就有近万人,因此这套丛书是集体智慧的结晶,是实际工作者与理论工作者密切配合的成果。二是权威性高,本书是建国以后第一次由政府组织编纂出版的反映县级政区概况的综合性图书,从县级到国务院部门的领导直接组织、指导了本书的编纂出版工作,充分反映了各级地方政府的意志。三是准确性强,实用价值大,书稿先后经过县级初审、地级和省级复审、总编委会终审,其中每一审又有工作人员、专家学者、主管领导层层把关,确保内容准确无误,在统计口径上,注重可比性,一律采用1990年国家统计局部门的统一数据,便于横向比较。

《中国县情大全》是一套内容丰富、资料翔实、数据准确、文字精炼的实用性科学著作,通过全方位、多视角的各县情资料介绍,比较清楚地展现了我国县级行政区的历史发展轨迹和客观现实,使广大读者对中国1990年年底前的县(县级市)情有一个总体透视和概括了解。它的面世,必将有助于国内外各界人士进一步了解中国国情,有助于进一步对内搞活、对外开放,对于中央和地方政府因地制宜地制订和实施各项方针、政策及社会经济发展战略,以及进行国土规划、行政区划战略研究、城镇体系规划、区域规划、县域规划、行业规划等具有极其重要的作用,也将为加强地区之间、城乡之间的经济、文化交流,推动区域间的横向联合提供可靠的科学依据和翔实的综合资料。

A BRIEF INTRODUCTION OF "ENCYCLOPAEDIA OF CHINESE COUNTIES"

Co-edited by the Ministry of Civil Affairs and the Ministry of Construction of the People's Republic of China in co-operation with its 30 provinces (not including Taiwan Province), autonomous regions and municipalities directly under the central government (hereinafter referred to as municipality) "Encyclopaedia of Chinese Counties" is the first full-length reference book since the beginning of Chinese history which represents comprehensively and systematically the general conditions of nearly 2,200 county-level administrative divisions (not including the districts administrated by cities) on the mainland of China. It's also the first reference document to State of the Government Message edited by government departments with a nature of local chronicals data base.

Started from Spring—Autumn Period (770BC—476BC), the county system of China has a history of over 2,600 years up to date. Since it came to a comparatively ripe pattern under the government of China's first emperor—Qinshihuang (221 BC—206 BC), counties have always been a fundamental administrative unit in China. There are nearly 2,200 counties (county-level cities) in China now, which cover over 90% of the total area of China, and a population of over 70% of the total population of China, producing about 45% of the total agricultural and industrial output value of China. As fundamental geographical units in socialist China's administrative management and economic activities, these county-level administrative areas are the prop in economic, social and cultural life, and in a crucial position in linking up the proceeding and the following in such aspects as national economy, social politics and culture and arts. The counties also play a significant role in promoting the economic development in the countryside and industrialization progress as well. It may be not exaggeration that, the stability and development of the county-level administrative divisions forms the basis of China's political stability, social progress and economic prosperity. Yet, due to kinds of causes, no comprehensive series systematically introducing Chinese counties has come into publication, which can hardly satisfy the imperative needs of up from the central government officials down to the numerous common cadres and the broad masses to grasp the general situations of the county-level administrative areas. For this reason, the Civil Affairs Ministry and Construction Ministry co-edited and published the series of "Encyclopaedia of Chinese Counties".

Devising the way of entries, with one county-level administrative area as an entry, "Encyclopaedia of Chinese Counties" comprises 5 parts: 1. Survey of administrative areas, which includes the geographical position, the evolution of the systems of administrative areas, division of administrative areas, population and area; 2. Natural geographical situations, in which topography, configuration, climate, hydrology, natural sources, and natural disasters are explained; 3. Survey of economic development, which deals with agriculture, industry, traffic and transportation, post and telecommunication, commerce and trade, tourism, finance and monetary and local products; 4. Survey of social development, touching upon such issues as culture and arts, customs of minor nationalities, education, technology, medical care and public health, broadcasting and TV, sports and social security; 5. Introduction of the main cities and towns, which stresses upon the construction, including geographical position, area, population, roads in the city, water supply and drainage, supply of electric power and heat, post and

telecommunication and other public services, as well as inhabitant dwellings and garden plantation and environment protection.

"Encyclopaedia of Chinese Counties" records 2,182 county-level administrative divisions: 1,723 counties, 121 autonomous counties, 51 banners, 3 autonomous banners, 3 special districts, 1 agri-industrial district, 1 forest district, and 279 county-level cities (not including 651 districts under city governments), entered in the order arranged in the administrative areas division of the People's Republic of China. About 10,000 words are applied in describing a county-level administrative area, together with the general surveys of provinces, autonomous regions, and municipalities, the book contains nearly 22 million words. "Encyclopaedia" is composed of 6 volumes denoting 6 regions: North, Northeast, East, Mid-South, Southwest, and Northwest. In the North Volume, 243 counties, 6 autonomous counties, 51 banners, 3 autonomous banners and 33 county-level cities all together 336 county-level administrative areas in Beijing and Tianjin municipalities, Hebei, Shanxi provinces and Inner Mongolia Autonomous Region are described. The Northeast Volume covers 154 county-level administrative areas — 103 counties, 14 autonomous counties, 37 county-level cities in Liaoning, Jilin and Heilongjiang provinces. The East Volume reports about 459 county-level administrative areas including 376 counties, 1 autonomous county, 83 county-level cities in Shanghai Municipality, Jiangsu, Zhejiang, Anhui, Fujian, Jiangxi and Shandong provinces. The Mid-South Volume deals with 462 county-level administrative areas (366 counties, 32 autonomous counties, 1 forest district, and 63 county-level cities) in Henan, Hubei, Hunan, Guangdong and Hainan provinces and Guangxi Zhuang Nationality Autonomous Region. The Southwest Volume reveals the situation of 461 county-level administrative areas (380 counties, 48 autonomous counties, 1 agri-industrial district, 3 special districts and 29 county-level cities) in Sichuan, Guizhou, Yunnan provinces and Tibet Autonomous Region. The Northeast Volume describes about 310 county-level administrative areas (256 counties, 20 autonomous counties, and 34 county-level cities) in Shanxi, Gansu, Qinghai provinces and Ningxia Hui Nationality Autonomous Region and Xinjiang Uygur Nationality Autonomous Region.

Involving politics, economy, society as well as natural conditions of the depicted areas, "Encyclopaedia of Chinese counties" is a quite comprehensive and systematic project. Strengthening the leadership and carefully organizing is the key prerequisite for the publication of the series. An Editor-in-chief Committee was set up particularly for the "Encyclopaedia", with Mr. Cui Naifu, Minister of Civil Affairs as the director of the Committee, vice-minister of the Construction Ministry in charge and vice-governors of the province-level departments as deputy-directors, and all those officials at province-level directly responsible for the book as members of the Committee. Under the Committee, consisting of China Association of Administrative Divisions, Chinese Society for Urban Studies and China Social Press, an editorial board took charge of the daily routine. All the provinces, autonomous regions and municipalities had their own editorial committees, while many prefecture-level administrative areas also set up correspondent teams. Every county-level administrative area had a major official in charge of the work, and certain persons were assigned to compose parts of the book.

In order to publish the book in the shortest time, the major leaders of Civil Affairs Ministry and Construction Ministry directed in person the Compiling of the full-length reference book. Officials in charge of all levels also took part in and directed compiling and checking the book. With the support and help of all walks of life, on the basis of collaboration of numerous scholars and specialists, and through the arduous efforts of the thousands of writers, "Encyclopaedia of Chinese Counties" are finally comple-

ted, whose content covers all aspects of the county-level administrative areas both in the ancient time and present days. The accomplishment combines in itself natural sciences and social sciences, making itself a new precious cultural wealth in China's voluminous historical chronicles heritage. On account of its significant meanings, the book is included as a key project in the field of news and press in China's eighth five-year plan.

Compared with a common reference book, "Encyclopaedia" carries the following features: 1. numerous participants. A primary estimate shew that almost 10,000 people participated in the composing, checking, editing and publishing work. The book is really crystallization of collective wisdom, and the fruit of the theoreticians and practists' cooperation. 2. authority. The book is the first of its kind compiled by government departments since the founding of the People's Republic of China which summerizes the general situations of county-level administrative areas. Down from the county officials up to leaders of departments under the State Council, all directed personally the commpiling and publishing work, giving good chance for local governments to show their own will. 3. accuracy and economy. The draft was first gone over at the county-level, then gone over again at the prefecture and province level, and finally checked by the Editor-in-chief Committee. At every level, the staff members, specialists and officials in charge checked the content carefully to assure the accuracy. With respect to statistics, stresses were put upon comparability by adopting the figures from the State's statistics department in 1990, thus making it convenient to undergo horizontal comparison.

Carrying abundant information which is detailed and accurate, "Encyclopaedia" is an elegantly compact and practical scientific achievement. Through omnibearing introduction of the counties' conditions at multiangles, the work represents fully both the development trace of China's county-level administrative divisions in history and their present realistic situations, enabling the readers to obtain a general view and understanding about China's counties (county-level cities) before the year of 1990. The publication of "Encyclopaedia" will be not only helpful for promoting the open-door policy by introducing Chinese realities to all walks of life both in China and abroad, but also significant for the central and local governments to stipulate and implement their disciplines, policies and social economic development strategy, as well as to carry out national land planning, study of administrative division strategy, city, and town system planning, prefecture planning, county planning and industry planning. It will also offer reliable scientific basis and solid comprehensive data for strengthening the economic and cultural communication and promoting horizontal linking between different districts and between cities and the countryside.

序

崔乃夫

我国的县制始于春秋,定型于秦。两千多年来,县始终是我国政治、经济、文化、社会的基本单元。尽管其它政区形式在不断的变化,但县是比较稳定的。因此研究县情是研究我国地方政治、经济和社会发展的主要内容。

历代都重视县志的编撰。一些“盛世”更把它当成一件大事。新中国成立后,不少地方修订或重新编写了一批地方志。可以说我国县志数量之多,内容之丰富,连续时间之长都是世界各国之冠。也正因此,除少数研究机构以外,很少有部门能够收集和利用,所以了解县情在我国仍是一件很困难的事。

不少朋友建议编写一部既反映历史、又反映现实,既有经济情况、又有社会发展,既有资源情况、又有人文情况的县(市)情大全供各方面人士查阅。认为这样一部工具书,对于了解县情,进行研究开发自然和旅游资源,促进地区之间的经济交流,以至于制定规划,进行战略研究都是十分有意义的。

正象有的人所说的那样:“想作一件事情是一回事,真正去作一件事则是另外一回事”。当我们着手编辑这本书时,遇到了极大的困难。首先是要动员数以千计的人员参加。现在全国有1903个县,279个县级市,编写这样一部工具书,没有他们的参加是不可能的,此外还要众多的编辑审稿人员,这是一件巨大的组织工作。其次要有巨大的财力、物力。

这部工具书约2200万字。分华北、东北、华东、中南、西南、西北六卷。第一次与读者见面的是东北卷、华北卷,其余四卷将于1992年底出齐。

当这部书与读者见面时,我十分感谢各省、自治区和直辖市的领导同志,感谢各县(市)的领导同志,感谢广大参与撰稿、编辑和审稿的同志。没有他们的积极支持,这样一部巨著,是不可能在这短的时间内出版的。

当然,这样一部书也有很多不足之处,希望广大读者赐教。

凡 例

本书按东北、华北、华东、中南、西南、西北六个地区分卷出版,一个地区出版一卷,全书共六卷。

第一版的资料数据以“七五”时期终结时所掌握的情况为依据,统计数字下限为1990年,统一采用统计部门公布的数字。以“七五”时期为一个版次。以后每五年修订一次,即在“八五”、“九五”……即将结束时修订出版。

本书条目按中华人民共和国民政部的《中华人民共和国行政区划简册》(1991年版)中的排列顺序排列。

本书的基本单元是县,每个县的篇幅在8000—10000字之间。县下分政区概况、自然地理条件、经济发展概况、社会发展概况、主要城镇介绍五大项目。在大项目之内的小条目原则上应全有,但个别县市如确实无该项内容,只好省略。如“旅游”,“土特产品”,不一定县县都具备,如无,可略。但有些小条目不能缺少,如“水文”、“气候”、“地理位置”、“人口密度”等。

书中数字除专用词和习惯用语外,按表述规范一律用阿拉伯数字,计量单位用汉字表示(如公里、秒)。

一个条目内容涉及其他条目并需由其他条目的释文补充的,尽可能在一处见到,既不重复也不采用“参见”的方式。

本书字体除必须用繁体字之外,一律用国务院正式公布的《汉字简化方案》中的简化字。

本书除内容简介配译英文外,一律用汉字。

本书西南卷四川省南充地区的南充市截止本书付印前,尚未收到来稿,虽几经多次催稿,但仍未能及时交稿,故缺。

目 录

序

凡 例

四川省

四川省概况 (5)

成都市

金堂县 (6)

温江县 (9)

彭 县 (13)

邛 县 (17)

新津县 (20)

崇庆县 (23)

新都县 (27)

蒲江县 (30)

大邑县 (34)

邛崃县 (39)

双流县 (42)

重庆市

长寿县 (45)

綦江县 (48)

巴 县 (51)

江北县 (55)

永川县 (59)

江津县 (62)

合川县 (67)

璧山县 (72)

荣昌县 (75)

大足县 (79)

铜梁县 (82)

潼南县 (85)

自贡市

荣 县 (89)

富顺县 (93)

攀枝花市

米易县 (96)

盐边县 (100)

泸州市

泸 县 (103)

纳溪县 (106)

合江县 (109)

古蔺县 (113)

叙永县 (116)

德阳市

中江县 (120)

绵竹县 (123)

什邡县 (127)

绵阳市

盐亭县 (132)

三台县 (137)

平武县 (142)

北川县 (146)

安 县 (151)

梓潼县 (156)

广元市

青川县 (160)

旺苍县 (163)

剑阁县 (166)

苍溪县 (170)

遂宁市

射洪县 (173)

蓬溪县 (177)

内江市

资中县 (181)

乐至县 (185)

资阳县 (189)

安岳县 (193)

简阳县 (196)

威远县 (201)

隆昌县 (205)

乐山市

夹江县 (208)

井研县 (211)

洪雅县 (215)

仁寿县 (219)

丹棱县 (222)

犍为县 (225)

青神县 (229)

眉山县 (232)

沐川县 (236)

彭山县	(240)
马边彝族自治县	(244)
峨边彝族自治县	(247)

省直辖行政单位

广汉市	(251)
江油市	(255)
都江堰市	(260)
峨眉山市	(266)

万县地区

万县市	(272)
万 县	(275)
奉节县	(279)
开 县	(283)
云阳县	(286)
城口县	(290)
忠 县	(293)
巫溪县	(297)
梁平县	(300)
巫山县	(304)

涪陵地区

涪陵市	(308)
垫江县	(311)
武隆县	(315)
丰都县	(319)
南川县	(323)

黔江地区

石柱土家族自治县	(327)
秀山土家族苗族自治县	(331)
酉阳土家族苗族自治县	(335)
黔江土家族苗族自治县	(339)
彭水苗族土家族自治县	(343)

宜宾地区

宜宾市	(347)
宜宾县	(351)
兴文县	(354)
南溪县	(358)
珙 县	(362)
长宁县	(365)
高 县	(368)
江安县	(373)
筠连县	(376)
屏山县	(380)

南充地区

南充市(资料暂缺)	(384)
华蓥市	(384)
南充县	(387)
营山县	(392)
阆中县	(396)
蓬安县	(402)
仪陇县	(405)
广安县	(407)
南部县	(410)
岳池县	(415)
西充县	(418)
武胜县	(421)

达县地区

达县市	(424)
达 县	(428)
渠 县	(432)
万源县	(436)
南江县	(440)
宣汉县	(444)
巴中县	(449)
开江县	(453)
平昌县	(457)
邻水县	(460)
通江县	(464)
大竹县	(468)
白沙工农区	(472)

雅安地区

雅安市	(475)
芦山县	(478)
石棉县	(481)
名山县	(485)
天全县	(489)
荥经县	(492)
宝兴县	(495)
汉源县	(499)

阿坝藏族羌族自治州

马尔康县	(502)
南坪县	(505)
红原县	(508)
汶川县	(510)
阿坝县	(514)

理 县	(517)
若尔盖县	(521)
小金县	(523)
黑水县	(526)
金川县	(529)
松潘县	(532)
壤塘县	(536)
茂 县	(538)

甘孜藏族自治州

康定县	(542)
丹巴县	(546)
炉霍县	(550)
九龙县	(553)
甘孜县	(556)
雅江县	(559)
新龙县	(562)
道孚县	(564)
白玉县	(567)
理塘县	(570)
德格县	(575)
乡城县	(577)
石渠县	(580)
稻城县	(584)
色达县	(587)
巴塘县	(590)
泸定县	(594)
得荣县	(598)

凉山彝族自治州

西昌市	(600)
美姑县	(604)
昭觉县	(608)
金阳县	(612)
甘洛县	(615)
布拖县	(619)
雷波县	(622)
普格县	(625)
宁南县	(629)
喜德县	(632)
会东县	(636)
越西县	(640)
会理县	(643)
盐源县	(647)

德昌县	(651)
冕宁县	(654)
木里藏族自治县	(657)

贵州省

贵州省概况	(667)
-------------	-------

贵阳市

六盘水市

盘县特区	(668)
六枝特区	(672)
水城县	(675)

遵义地区

遵义市	(678)
赤水市	(682)
遵义县	(686)
仁怀县	(690)
绥阳县	(694)
桐梓县	(697)
习水县	(701)
凤冈县	(705)
正安县	(708)
余庆县	(712)
湄潭县	(716)
道真仡佬族苗族自治县	(720)
务川仡佬族苗族自治县	(724)

铜仁地区

铜仁市	(728)
德江县	(732)
江口县	(736)
思南县	(738)
万山特区	(743)
石阡县	(745)
玉屏侗族自治县	(750)
松桃苗族自治县	(753)
印江土家族苗族自治县	(757)
沿河土家族苗族自治县	(761)

毕节地区

毕节县	(764)
赫章县	(768)
纳雍县	(771)
黔西县	(774)
大方县	(777)
织金县	(781)

金沙县	(785)
威宁彝族回族苗族自治县	(789)
安顺地区	
安顺市	(792)
普定县	(796)
平坝县	(799)
息烽县	(803)
开阳县	(807)
清镇县	(810)
修文县	(814)
镇宁布依族苗族自治县	(817)
紫云苗族布依族自治县	(821)
关岭布依族苗族自治县	(824)
黔西南布依族苗族自治州	
兴义市	(828)
望谟县	(832)
兴仁县	(836)
普安县	(839)
册亨县	(843)
晴隆县	(846)
贞丰县	(849)
安龙县	(853)
黔东南苗族侗族自治州	
凯里市	(856)
施秉县	(860)
从江县	(864)
锦屏县	(868)
镇远县	(871)
麻江县	(875)
台江县	(878)
天柱县	(882)
黄平县	(886)
榕江县	(890)
剑河县	(894)
三穗县	(897)
雷山县	(900)
黎平县	(904)
岑巩县	(908)
丹寨县	(912)
黔南布依族苗族自治州	
都匀市	(915)
贵定县	(919)

惠水县	(922)
罗甸县	(926)
瓮安县	(929)
荔波县	(932)
龙里县	(935)
平塘县	(938)
福泉县	(941)
长顺县	(945)
独山县	(948)
三都水族自治县	(952)

云南省

云南省概况	(961)
--------------------	-------

昆明市

富民县	(962)
嵩明县	(965)
呈贡县	(968)
晋宁县	(970)
宜良县	(973)
安宁县	(977)
禄劝彝族苗族自治县	(981)
路南彝族自治县	(984)

东川市

昭通地区

昭通市	(988)
永善县	(991)
绥江县	(994)
镇雄县	(997)
大关县	(1001)
盐津县	(1004)
巧家县	(1007)
彝良县	(1011)
威信县	(1014)
水富县	(1018)
鲁甸县	(1022)

曲靖地区

曲靖市	(1025)
宣威县	(1029)
会泽县	(1033)
陆良县	(1037)
富源县	(1042)
罗平县	(1045)
马龙县	(1049)